

# RULES OF THE 14TH EDITION:

June 25>28, 2025

## Article 1: Definition

**The Chefchaouen International Environmental Film Festival** is a festival open to environmental films made by professional or amateur directors (Moroccan and foreign), regardless of their age (>16 years old), and their experience.

- The 14th edition 2025 of the (FIFE) DE Chefchaouen will be held from **25 to 28 June 2025**;
- The main theme of the festival is "**Environment and Climate Change**".

## Article 2: Objectives

The 14th edition 2025 of the (FIFE) of Chefchaouen, is a cultural event that offers the opportunity to National and International Directors to present their Audiovisual productions to the public.

This international meeting promotes sharing and exchanges between directors, film professionals, and especially spectators and those interested in the field of the environment.

## Article 3:

The Chefchaouen International Environmental Film Festival accepts films that have a strong connection to the environment:

### -Professional films:

- **The theme and genre:** Theme (environment and climate change), genre films (documentary) can be candidates for the selection;
- **Duration** : films are classified into two categories: short film (Up to 20 minutes) and feature films (From 50 minutes)
- The director can present as many films as desired, but in the case of selection, the pre-selection committee will only be able to select one film.

### - Amateur films:

- **Theme and genre:** Theme (environment and climate change), genre (documentaries, fiction, animation)
- **The maximum duration is 20 minutes** (including credits).
- The director can present as many films as he wants, but in the case of selection, the committee will only be able to select one film.

### - Films from schools:

- **Theme and genre:** Theme (environment and climate change), genre (documentaries, fiction, animation)

- **The maximum duration is 15 minutes** (including credits).

**Formats:** AVI, mov, mp4, mov, mpeg, wmv...

Media: digital version (link sent by internet), DVD, BLURAY, USB key, hard disk (Hard Drive).

**NB :** Films sent by internet link must be of good quality (12K, 8K, 4K, HD, FHD)

#### Article 4: Registrations

Registration for the festival is done online via the platforms (FilmFreeway – Festhome – Clickforfestivals) for submitting films or by email of the festival.

**festivalchefchaouen@gmail.com**

- Registration form (must be completed and signed, downloadable from the Festival website (<http://www.festival.assated.com>)).

- Festival Rules duly (must be signed, downloadable from the Festival website (<http://www.festival.assated.com>)).

- the data of the film:

Photo of the director + the poster of the film or photos of the film + CV + year of production + synopsis of the film (in Arabic, french or English) Will be sent to the e-mail of the festival: [festivalchefchaouen@gmail.com](mailto:festivalchefchaouen@gmail.com) if the movie is selected.

The registration of films must be made before **May 16, 2025**.

\*Entries via postal mail must be sent directly by post or courier services directly to the following address:

**Talassemtane Association for Environment and Development (ATED)**  
**14th Edition of the Chefchaouen International Environmental Film Festival**  
**Aïn Haouzi, BP 101 Chefchaouen 91 000, Morocco**

N.B: The costs of transporting the film and the costs of depositing all documents at the festival office are the responsibility of the participant.

#### Article 5: Pre-selection

All Films submitted and sent within the deadlines set out in Article 4 will be the subject of an initial selection;

The ATED Association will appoint a pre-selection committee that will select the films that will participate in the official selection for Professional, Amateur and School Club Films.

The Festival will communicate the results of the pre-selection via the official website of the Festival: [www.festival.assated.com](http://www.festival.assated.com), and directly by e-mail to the selected persons. Individuals who have not received a selection email after the deadline and the notification date will consider that their films have not been selected in the official competitions.

#### Article 6: Jury

A Jury will be appointed by the association and will include specialists in documentary cinema and the environment for the three competitions.

#### Article 7: Prices

### **\*Professional films:**

- Grand Prize: Best Documentary (8000 DH / 800\$)
- Award for Best Short Film on the Environment; (5000 DH / 500\$ )
- Best Animated Film Award; (3000 DH / 300\$)

### **\*Amateur films:**

- Award for Best Short Film on the Environment. (4000 DH / 400\$)
- Award for Best Animated Film. (2000 DH / 200\$)

### **\*Competitive examination of schools:**

A prize will be awarded to the best film and will be called "*Akchour Prize for the best school film* " (3000 DH / 300\$)

All awards will be presented at the closing ceremony (28 June 2025).

### **Article 8: Copyright**

The producer or director of the film undertakes to be in possession of the musical, cinematographic or textual rights of the works included in the film. Otherwise, the association cannot be held liable.

### **Article 9: Presence of directors**

- The presence of the directors of the selected films is mandatory during the entire period of the festival, if the director cannot attend he may appoint a representative to attend the festival.
- If the film wins one of the festival's awards and no representative of the film is present at the festival, the director will only receive the award certificate (scanned and sent by email) and the trophy, provided that the embassy of the winner's country takes care of its shipment by its own means.
- The festival does not pay taxes or fees for participants.
- The festival does not support airfare for selected participants.
- The organizing association of the festival (ATED) only takes care of the accommodation and catering of the directors in competition during the 4 days of the festival (for those present, whether they are from Morocco or abroad).

### **Article 10: Accreditation**

- For those who wish to participate in this edition (festival directors, media, film critics, etc.), please request accreditation by filling out the corresponding form on the festival website (accredited people will not be supported).

### **Article 11: Membership**

- Participation in the festival implies adherence to this status.
- Participation in the festival and adherence to its status implies the authorization to screen the selected film and the projection of excerpts from the proposed film on television channels and on the internet.

-The copies of the films sent by post will be the property of the Talassemiane Association for Environment and Development and will be used only in non-profit cultural activities.

\* I have read the rules of the **14th edition of the Chefchaouen International Environmental Film Festival** and I accept the conditions.

Signature

# REGLEMENT DE LA 14ÈME EDITION :

## 25>28 Juin 2025

### Article 1: Définition

**L**e **Festival International des films d'environnement de Chefchaouen** est un festival ouvert aux films portant sur de l'environnement réalisés par des réalisateurs professionnels ou amateurs (marocains et étrangers), quel que soit leur âge (>16 ans), et leurs expériences.

- La 14ème édition 2025 du (FIFE) DE Chefchaouen se tiendra du **25 au 28 Juin 2025** ;
- Le thème principale du festival est « **l'environnement et les changements climatiques** ».

### Article 2 : Objectifs

La 14ème édition 2025 du (FIFE) de Chefchaouen, est un événement culturel qui offre la possibilité aux Réalisateurs Nationaux et internationaux de présenter au public leurs productions Audiovisuelles.

Cette Rencontre internationale favoriser le partage, les échanges entre les réalisateurs, les professionnels du cinéma, et surtout les spectateurs et Intéressés par le domaine de l'environnement.

### Article 3 :

Le Festival International des films d'environnement de Chefchaouen accepte les films qui ont un lien étroit avec l'environnement et les changements climatiques :

#### -Les films professionnels :

- **Le thème et le genre** : Thème (environnement et changements climatiques), les films de genres (documentaire) peuvent être candidats à la sélection ;
- **La durée** : les films sont classés en deux catégories : court-métrage (Jusqu'à 20 minutes) et longs-métrages (A partir de 45 minutes)
- Le réalisateur peut présenter autant de films désirés mais au cas de la sélection, le comité de présélection ne pourra retenir qu'un seul film.

#### - Les films Amateurs :

- **Le thème et le genre** : Thème (environnement et changements climatiques), genre (documentaires, fiction, animation)
- **La durée maximale** est **20 minutes** (y compris le générique).
- Le réalisateur peut présenter autant de films désirés mais au cas de la sélection, le comité ne pourra retenir qu'un seul film.

#### - Films des établissements scolaires :

- **Le thème et le genre** : Thème (environnement et changements climatiques), genre (documentaires, fiction, animation)

- **La durée maximale** est **15 minutes** (y compris le générique).

**Formats:** AVI, mov, mp4, mov, mpeg, wmv...

Supports : version numérique (lien envoyé par internet), DVD, BLURAY, clé USB, Disque dur (Hard Drive).

**NB :** Les films envoyés par lien internet doivent être de bonne qualité (12K, 8K, 4K, HD, FHD)

#### Article 4: Inscriptions

L'inscription au festival se fait en ligne via les plateformes (FilmFreeway – Festhome – Clickforfestivals) de soumission de films ou par courriel du festival.

**festivalchefchaouen@gmail.com**

- Formulaire d'inscription (doit être remplie et signé, téléchargeable sur le site du Festival (<http://www.festival.assated.com>)).

- Règlement du Festival dument (doit être signé, téléchargeable sur le site du Festival (<http://www.festival.assated.com>)).

- les données du film :

Photo du réalisateur + l'affiche du film ou photos du Film + CV + année de production + synopsis du film (en arabe, en français ou anglais) Seront envoyés à l'e-mail du festival : [festivalchefchaouen@gmail.com](mailto:festivalchefchaouen@gmail.com) si le film est sélectionné.

L'inscription des films doit s'effectuer avant le **16 Mai 2025**.

\*Les inscriptions via le courrier postale doivent être directement adressés par poste ou services de messagerie directement à l'adresse suivante :

**Association Talassemrane pour L'environnement et le Développement (ATED)**

**14ème Edition du Festival International des Films d'environnement de Chefchaouen**

**Aïn Haouzi, BP 101 Chefchaouen 91 000, Maroc**

N.B : Les coûts de transport du film et les frais de dépôt de tous les documents au bureau du festival sont à la charge du participant.

#### Article 5 : Présélection

Tous les Films proposés et envoyés dans les délais fixés à l'article 4 feront l'objet d'une première sélection ;

L'association ATED Désignera Un comité de présélection qui sélectionnera les films qui participeront à la sélection officielle pour les Films professionnels, amateurs et films des clubs scolaires.

Le Festival communiquera les résultats de la présélection via la page du site officiel du Festival : [www.festival.assated.com](http://www.festival.assated.com), et directement par courrier électronique aux personnes sélectionnées. Les personnes qui n'auront pas reçu de courriel de sélection après la date limite et la date de notification considéreront que leurs films n'ont pas été retenus dans les compétitions officielles.

#### Article 6 : Jury

Un Jury sera désigné par L'association et comportera des spécialistes du cinéma documentaire et de l'environnement pour les trois compétitions.

## Article 7 : Prix

### \*Films professionnels :

- Grand Prix : meilleur documentaire (8000 DH / 800\$)
- Prix du meilleur court-métrage sur l'environnement ; (5000 DH / 500\$ )
- Prix du meilleur film d'animation ; (3000 DH / 300\$)

### \*Films amateurs :

- Prix du meilleur court-métrage sur l'environnement. (4000 DH / 400\$)
- Prix du meilleur film d'animation. (2000 DH / 200\$)

### \*Concours des établissements scolaires:

Un prix sera remis au meilleur film et portera le nom « *Prix Akchour pour le meilleur film scolaire* » (3000 DH / 300\$)

Tous les prix seront remis lors de la cérémonie de clôture (28 juin 2025).

## Article 8: Droits d'auteur

Le producteur ou le réalisateur du film s'engage à être en possession des droits musicaux, cinématographiques ou textuels des œuvres incluses dans le film. Dans le cas contraire, la responsabilité de l'association ne saurait être engagée.

## Article 9 : Présence des réalisateurs

- La présence des réalisateurs des films sélectionnés est obligatoire durant toute la période du festival, si le réalisateur ne peut pas assister il pourra désigner un représentant pour assister au festival.
- Si le film remporte l'un des prix du festival et qu'aucun représentant du film n'est présent au festival, le réalisateur recevra uniquement le certificat du prix (scanné et envoyé par courriel) et le trophée, à condition que l'ambassade du pays du lauréat prenne en charge son envoi par ses propres moyens.
- Le festival ne paie pas de taxes ou des frais pour les participants.
- Le festival ne prend pas en charge les billets d'avion pour les participants sélectionnés.
- L'association organisatrice du festival (ATED) prend uniquement en charge l'hébergement et la restauration des réalisateurs en compétition durant les 4 jours du festival (pour ceux présents, qu'ils soient du Maroc ou de l'étranger).

## Article 10 : Accréditation

- Pour ceux qui souhaitent participer à cette édition (directeurs de festivals, médias, critiques de cinéma, etc.), veuillez demander une accréditation en remplissant le formulaire correspondant sur le site du festival (les personnes accréditées ne seront pas pris en charge).

## Article 11 : Adhésion

-La participation au festival implique l'adhésion à ce statut.

-La participation au festival et l'adhésion à son statut implique l'autorisation de projection du film sélectionné et projection des extraits du film proposé sur des chaînes de télévision et sur le réseau internet.

-Les copies des films envoyés par poste seront la propriété de l'association Talasemtane pour L'environnement et le Développement et seront exploitées seulement dans des activités culturelles à but non lucratif.

\* J'ai pris connaissance du règlement de la **14ème édition du Festival International des Films d'Environnement de Chefchaouen** et j'en accepte les conditions.

Signature